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SA.0012.2.1.2015 

Protokół nr 1/15 
z posiedzenia Komisji Budżetowej odbytego w dniu 26 stycznia 2015 r. w sali sesyjnej 

Urzędu Gminy Goleszów przy ul. 1 Maja 5. 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan 
uczestniczyli członkowie Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do 
protokołu oraz goście według załącznika nr 2.  

Przewodniczący Karol Lipowczan o godz. 15.00 otworzył posiedzenie Komisji i po powitaniu 
członków Komisji oraz gości oświadczył, iż w momencie otwarcia posiedzenia na sali 
obecnych jest 12 członków Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Nieobecni: Dorota Branny (usprawiedliwiona), Krzysztof Madejski. 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji w grudniu 2014 r. 
2. Informacja na temat odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych w 

Gminie Goleszów. 
3. Informacja dyrektorów placówek oświatowych na temat propozycji zajęć dla 

uczniów w okresie ferii zimowych. 
4. Opiniowanie projektów uchwał. 
5. Sprawy bieżące. 

 
Nikt z członków Komisji nie wniósł propozycji zmiany porządku obrad. Porządek obrad 
został przyjęty. 

 

Ad.1. Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji w grudniu 2014 r. 
 
Na salę wszedł radny Krzysztof Madejski – obecnych jest teraz 13 członków Komisji. 
 
Protokoły z posiedzeń Komisji Budżetowej odbytych w grudniu 2014 r. były wyłożone do 
wglądu w biurze Rady. Nikt z członków Komisji nie wniósł uwag do przedstawionych 
protokołów. 

Protokół  nr 1/14 z posiedzenia Komisji w dniu 18 grudnia 2014 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 

Protokół  nr 2/14 z posiedzenia Komisji w dniu 30 grudnia 2014 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 

 
Ad.2. Informacja na temat odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych w 
Gminie Goleszów. 
 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan tytułem wstępu poinformował, że zmiany 
w ustawie o utrzymaniu porządku i czystości w gminie nałożyły na gminy nowe obowiązki 
w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi. Wprowadzenie nowych zasad od 1 lipca 
2013 r. przysporzyło wiele problemów samorządom, radom gmin i miast oraz mieszkańcom. 
Rada Gminy Goleszów VI kadencji podjęła 7 uchwał związanych z nowelizacją ustawy. 
Przez ostatnie 18 miesięcy odbiorem, transportem i zagospodarowaniem odpadów zajmowało 
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się Przedsiębiorstwo Usługowo – Handlowe EKOM z Zabłocia. Przewodniczący Komisji 
poprosił o podsumowanie minionego okresu i przekazanie nowych informacji dotyczących 
odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych w naszej Gminie. 
Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  omówił, jakie zmiany nastąpiły po wprowadzeniu 
nowelizacji ustawy, porównał je do zasad wcześniej obowiązujących. Wójt podkreślił, że 
wprowadzone zmiany korzystnie wpłynęły na utrzymanie czystości, nastąpił zdecydowany 
przyrost odbieranych odpadów, jednak nie do końca zniwelowały problem pozostawiania 
odpadów w lasach czy przydrożnych rowach. Dużym plusem był odbiór przez wykonawcę 
popiołu w każdej ilości (w ramach harmonogramu). Wójt dobrze ocenił miniony okres 
w zakresie współpracy z firmą EKOM. 
Kolejno Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Planowania Przestrzennego Danuta 
Tomiczek poinformowała, że zostało odebranych 8,5 tys. ton odpadów, przy założonych 
w przetargu 7 tys. ton. Na 2015 rok musiał być ogłoszony nowy przetarg. Obecnie odbiorem, 
transportem i zagospodarowaniem odpadów na terenie Gminy Goleszów zajmuje się Zakład 
Oczyszczania Miasta „Tros-Eko” Sp. z o.o. podwykonawca firmy P.H.U. OPERATUS 
z Bielska-Białej, która wygrała przetarg (na kwotę 913.824 zł). 
W związku z tym, że nowy system gospodarki odpadami komunalnymi obowiązujący od 
1 lipca 2013 roku, zgodnie z założeniami ustawodawcy oparty ma być na zasadzie 
samofinansowania, przewodniczący Komisji poprosił o szczegółowe zestawienie finansowe. 
Kierownik Danuta Tomiczek poinformowała, że takie zestawienie zostanie przygotowane na 
kolejne posiedzenie Komisji, pod koniec lutego po rozliczeniu finansowym 2014 roku. 
Sekretarz Gminy Bogusława Podżorska uzupełniła, że Gmina Goleszów zajmuje się 
odbieraniem i zagospodarowaniem odpadów z terenów zamieszkałych. Następnie 
poinformowała, że w związku z opublikowaniem w dniu 17 stycznia br. ustawy z dnia 
28 listopada 2014 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz 
niektórych innych ustaw, która wejdzie w życie w dniu 1 lutego br. oraz komunikatem 
Ministerstwa Środowiska z dnia 21 stycznia br. konieczne jest niezwłoczne podjęcie nowej 
uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Sekretarz poinformowała, że w związku z nowym brzmieniem art. 6k w ustawie musi zostać 
zmieniona kolejność stawek opłaty, natomiast wysokość stawek się nie zmieni, zmieni się 
również podstawa prawna. Aby dotrzymać ustawowych terminów, konieczne będzie podjęcie 
nowej uchwały na sesji nadzwyczajnej, która odbędzie się prawdopodobnie 4 lutego br. 
Sekretarz dodała również, że nowelizacja ustawy daje możliwość przekazania windykacji 
należności za odbiór odpadów do Urzędu Skarbowego. Ponadto poinformowała, że w tym 
roku czekają nas dwa przetargi, na odbiór i na zagospodarowanie odpadów. 
Radny Krzysztof Madejski  zapytał, czy są informacje na temat % udziału odpadów 
segregowanych i niesegregowanych w całkowitej ilości odebranych odpadów, co jest bardziej 
opłacalne dla gminy. Kierownik ROŚ Danuta Tomiczek odpowiedziała, że te dane są 
umieszczone w BIP, natomiast Wójt przypomniał, że ustawa narzuca segregowanie odpadów 
komunalnych. 
Radny zapytał również jakie było wsparcie placówek oświatowych w ramach kampanii 
edukacyjnej dotyczącej gospodarki odpadami komunalnymi, radny zwrócił uwagę, że 
w szkole w Bażanowicach nie ma kubłów do segregacji. Kierownik ROŚ Danuta Tomiczek 
poinformowała, że w ramach tej kampanii odbył się cykl spektaklów teatralnych z udziałem 
dzieci, a szkoła to jest budynek niezamieszkały i przekazywanie odpadów odbywa się na 
podstawie indywidualnej umowy zawartej z wybranym przedsiębiorcą. 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan  poprosił o wyjaśnienie wcześniejszej informacji 
sekretarz dotyczącej dwóch przetargów, które będą przeprowadzane w tym roku. Informacja 
została sprostowana, że gmina podpisuje umowę na odbieranie lub na odbieranie 
i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, czy 
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ustawa o zamówieniach publicznych dopuszcza podpisanie umowy z wykonawcą, za którego 
podwykonawca wykonuje zadanie w całości, gdyż zgodnie z tą ustawą, wykonawca ma 
wykonać 60%, a podwykonawca 40% zadania. Sekretarz odpowiedziała, że jest możliwość 
określenia warunków, ale również dopuszcza się 100% podwykonawstwo. Przewodniczący 
zwrócił uwagę, że należy się zabezpieczać i asekurować  przy podpisywaniu umów, na 
wypadek ewentualnej odpowiedzialności za niewywiązanie się z umowy. 
W tym momencie rozpoczęła się dyskusja na temat problemów związanych z odbiorem 
odpadów komunalnych, jakie miały miejsce w pierwszych dniach obowiązywania umowy 
z nowym przedsiębiorcą, tj. na początku stycznia br. Kierownik ROŚ poinformowała, że za te 
problemy odpowiada główny wykonawca i to on będzie brany do odpowiedzialności. Firma 
OPERATUS otrzymała dodatkowy 3 dniowy termin i wywiązała się z umowy, wszystkie 
złożone reklamacje zostały uwzględnione. Wójt dodał, że za niewywiązywanie się z umowy 
najbardziej radykalne może być jej rozwiązanie. 
Następnie wywiązała się dyskusja na temat sposobu składania reklamacji związanych 
z nieodbieraniem odpadów komunalnych. Kierownik ROŚ poinformowała, że reklamacje 
należy składać do Urzędu Gminy w Referacie Planowania Przestrzennego i Ochrony 
Środowiska. Wszelkie informacje związane z gospodarką  odpadami komunalnymi 
(harmonogram, reklamacje) znajdują się na stronie internetowej Urzędu, w Panoramie 
Goleszowskiej oraz w ulotkach które były dostarczane mieszkańcom, ulotki te są również 
dostępne w urzędzie  oraz u sołtysów. 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan  poruszył sprawę koloru worków do segregacji 
odpadów. Przewodniczący zapytał, czy firma odbierająca odpady nie narusza warunków 
umowy i czy nie powinna stosować się do zapisów uchwały dotyczących kolorów worków 
dla danej frakcji, gdyż w pierwszym rzucie tego roku mieszkańcom zostały dostarczone worki 
w jednym kolorze. 
Kierownik Danuta Tomiczek poinformowała, że zgodnie z regulaminem jest dopuszczalne 
stosowanie zamiennie worków w innych kolorach, firma może również dostarczyć worki 
jednego koloru z opisem frakcji, najważniejsza jest segregacja. 
Radny Leonard Musioł zapytał, czy zmniejszyła się ilość śmieci pozostawianych na dzikich 
wysypiskach, jakiego rodzaju odpady są tam spotykane. Kierownik ROŚ poinformowała, że 
są to odpady wielkogabarytowe (tapczany, lodówki, telewizory itp.), są one pozostawiane 
najczęściej w tych samych miejscach. 
Przewodniczący Karol Lipowczan podsumował, że zamysłem nowej ustawy było 
umożliwienie mieszkańcom pozbywania się każdego rodzaju odpadów i zlikwidowanie 
„dzikich wysypisk śmieci”. Mieszkańcy naszej Gminy, w porównaniu do innych gmin, płacą 
nieco wyższą stawkę za odbiór odpadów komunalnych, jednak w ramach tej opłaty mogą 
bezpłatnie pozbyć się każdej ilości i każdego rodzaju śmieci segregowanych, pozostałe 
odpady mogą nieodpłatnie oddać do PSZOK, który obecnie mieści się przy 
ul. Przemysłowej 12 w Goleszowie („Tros-Eko”). 
Następnie poruszono problem opłat za odbiór odpadów przez właścicieli domków 
letniskowych. Radna Grażyna Bihun zapytała, ile jest takich domków na terenie naszej 
Gminy i czy jest możliwe nałożenie opłaty ryczałtowej. Sekretarz Gminy poinformowała, że 
sprawa rozliczania właścicieli domków letniskowych została uregulowana w nowelizacji 
ustawy „śmieciowej”, która wchodzi w życie 1 lutego br. i będzie możliwość naliczania 
ryczałtowej stawki opłaty za odbiór odpadów komunalnych z domków letniskowych. 
 
Nikt nie zabrał więcej głosu w dyskusji, Przewodniczący Komisji sformułował zapisy: 

Komisja zapoznała się z funkcjonowaniem zasad odbioru odpadów komunalnych za 
okres 18 miesięcy (od 1.07.2013 r. do 31.12.2014 r.) pod względem ilościowym 
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i jakościowym wykonania usług, rozliczenie finansowe zostanie przedstawione 
w miesiącu lutym po bilansie. 
Zapis został przyjęty jednogłośnie. 
 
Komisja przyj ęła informacje nt. przetargu na odbiór odpadów komunalnych w 2015 
roku oraz o nieprawidłowościach w pierwszym terminie zbiórki odpadów komunalnych 
i podjętych działaniach w tym zakresie ze strony Urzędu. 
Zapis został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.3. Informacja dyrektorów placówek oświatowych na temat propozycji zajęć dla 
uczniów w okresie ferii zimowych. 
 
Członkowie Komisji otrzymali pisemną informację na temat propozycji zajęć dla uczniów w 
poszczególnych placówkach oświatowych w okresie ferii zimowych – załącznik nr 3 do 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poddał pod dyskusję temat możliwości 
pozostawiania dzieci z danej szkoły, która nie zapewnia w czasie ferii zajęć dla dzieci, pod 
opiekę innej placówki, w której w tym czasie odbywają się takie zajęcia. 

Radna Aleksandra Chmiel poinformowała, że taka wymiana między szkołami nie jest 
praktykowana, dana szkoła nie bierze odpowiedzialności za bezpieczeństwo dzieci 
przychodzących z innych szkół. W takich sytuacjach dzieci można pozostawić w Gminnym 
Ośrodku Kultury, który organizuje dla dzieci zajęcia w okresie ferii. Radna dodała, że mimo 
oferowanej opieki ze strony szkół, bardzo nieliczna ilość dzieci z niej korzysta. 

Wójt dodał, że szkoły nie mają obowiązku zapewnienia opieki nad dziećmi w okresie ferii. 
Zgodnie z ustawą Karta Nauczyciela okres ferii, to dla nauczycieli czas urlopu. 

Radny Krzysztof Madejski zasugerował, aby np. na łamach Panoramy Goleszowskiej 
umieścić podziękowania dla nauczycieli zapewniających opiekę nad dziećmi podczas ferii 
w ramach swojego urlopu. Wójt wyraził nadzieję, że to dyrektorzy poszczególnych placówek 
oświatowych docenią swoich nauczycieli i uwzględnią to przy nagrodach z okazji 
Święta KEN. 

Komisja zapoznała się z informacją dyrektorów placówek oświatowych na temat 
propozycji zajęć dla uczniów w okresie ferii zimowych i przyjęła ją jednogłośnie. 
 
Ad.4. Opiniowanie projektów uchwał. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że na dzisiejsze posiedzenie Komisji nie wpłynęły 
projekty uchwał do zaopiniowania. 

 
Ad.5. Sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Konecki poprosił Wójta o omówienie stanu 
realizacji inwestycji: 

1) remont Świetlicy Gminnej w Lesznej Górnej; 

2) budowa wodociągu przy ul. Żniwnej w Goleszowie wraz z ul. Dworską 
w Bażanowicach. 

Informacje Wójta: 
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Ad.1) Remont świetlicy jest w toku. W trakcie wykonywanych prac demontażowych okazało 
się, że konieczna jest rozbiórka wewnętrznej ściany nośnej, wykonanie pod nią fundamentów 
i postawienie tej ściany na nowo. W styczniu planowane jest wykonanie stropu, na luty 
planowana jest całkowita wymiana dachu. W związku z tym, że na czerwiec zaplanowane są 
pierwsze transgraniczne spotkania szkoleniowe strażaków, prace remontowe muszą zostać 
zakończone najpóźniej w miesiącu maju. 

Ad.2) W związku z nowymi zapisami w ustawie o zamówieniach publicznych wykonawcy 
biorący udział w przetargu musieli złożyć stosowne wyjaśnienia, dlatego też realizacja tej 
inwestycji jest na etapie wyłaniania firmy w drodze przetargu. Z ostatniej informacji wynika, 
że przetarg wygrała firma z Istebnej.  

Kolejno radny Marek Cywka zgłosił brak odśnieżenia w dniu dzisiejszym do godz. 14 
ul. Polnej i ul. Myśliwskiej w Dzięgielowie. 

Następnie w związku z pytaniem radnego Janusza Kożdonia kto daje informacje służbom 
komunalnym, że należy rozpocząć odśnieżanie dróg, wywiązała się dyskusja na temat 
przekazywania takich informacji. Wg radnego Leonarda Musioła to sołtys w danym 
sołectwie powinien koordynować odśnieżanie dróg. 

Przewodniczący Karol Lipowczan przypomniał, że w minionej kadencji kilkakrotnie 
składane były wnioski o rozbiórkę budynku (rudery) mieszczącego się koło dworca PKP oraz 
budynku komunalnego przy ul. Ustrońskiej 1, które zagrażają bezpieczeństwu i odstraszają 
wyglądem. W związku z tym poprosił o ponowne złożenie wniosków do nadzoru 
budowlanego o nakaz rozbioru tych budynków. Wójt Krzysztof Glajcar udzielił 
szczegółowych informacji na temat problemów związanych z tymi budynkami. 

Radna Grażyna Bihun w imieniu mieszkańców ul. Spółdzielczej w Goleszowie poprosiła 
o zwiększenie orurowania potoku przy byłej stacji CPN, gdyż woda spływająca z okolicznych 
pól zalewa piwnice domów oraz, aby na dalszym odcinku tej ulicy umieścić próg zwalniający, 
który ograniczyłby prędkość samochodów i tym samym zwiększył bezpieczeństwo 
mieszkańców. Radna poinformowała również, że mieszkańcy ul. Wałowej wielokrotnie 
kierowali pisma do urzędu w sprawie przynależności do innego okręgu wyborczego, 
mieszkańcy tej ulicy nie chcą głosować na radnych w Goleszowie Równi, nie chcą należeć do 
tego okręgu wyborczego. 

Na pytanie radnego Leonarda Musioła, o kwestie umieszczenia na skrzyżowaniu 
w Cieszynie znaku informującego o zakazie ruchu dla samochodów ciężarowych na 
ul. Skowronków w Puńcowie, Wójt odpowiedział, że zostało  skierowane pismo do 
Miejskiego Zarządu Dróg w Cieszynie oraz poinformował, że w dniu jutrzejszym zostanie 
wykonany telefon w tej sprawie. 

Radny Krzysztof Madejski zapytał, czy znana jest ilość etatów w urzędzie. Wójt podał stan 
na dzień 23.12.2014 r. – pracowników 62, etatów – 57,88. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zapytał, jak postępują prace nad Studium 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Goleszów, co od grudnia ub. roku udało się zrobić 
i jakie są problemy. Wójt Gminy poinformował, że w Urzędzie Marszałkowskim wyjaśnienia 
i argumentacje urbanisty zostały przyjęte i jeśli nie wystąpią inne problemy, to 
prawdopodobnie w połowie miesiąca lutego będzie akceptacja RDOŚ i wówczas studium 
będzie można wyłożyć do publicznego wglądu. Następnie Przewodniczący Komisji zapytał 
Wójta, czy w związku z wydzieleniem w budżecie Gminy na 2015 r. 500 tys. zł na remonty 
kapitalne dróg, jest opracowany plan tych remontów. Przewodniczący zawnioskował, aby 
wszelkie dokumentacje geodezyjne i wykonawcze były opracowywane wcześniej oraz, aby 
przygotować projekt remontu kapitalnego ul. Osiedlowej w Goleszowie Równi, do 
ewentualnego pozyskania środków unijnych. Wójt odpowiedział, że po rozliczeniu 
finansowym roku 2014 przygotuje propozycje, ale uważa, że to jest temat do prowadzenia 
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wspólnych dyskusji i podejmowania wspólnych decyzji. Potrzeb jest wiele, realizacja ich 
uzależniona jest od możliwości finansowych gminy. Najpilniejsze zadania do zrealizowania, 
to m.in. ul. Folwarczna w Bażanowicach, most w Puńcowie czy most na Radoniu 
w Cisownicy. 

Radny Rafał Glajcar poprosił Wójta o sprawdzenie, czy Państwowa Straż Pożarna 
wywiązała się z realizacji zadania, którego dofinansowania udzieliła również Gmina 
Goleszów, polegającego na modernizacji systemu łączności radiowej pomiędzy Państwową 
i Ochotniczą Strażą Pożarną. Radny zwrócił uwagę, że brak jest efektów realizacji tego 
zadania, podczas akcji strażacy zmuszeni są do korzystania z własnych telefonów 
komórkowych, co jest w takich sytuacjach bardzo utrudnione. Radny poprosił również 
o sprawdzenie informacji o znacznym obniżeniu przez samorząd w Strumieniu kwoty 
dofinansowania zakupu samochodu dla Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie (z 28 tys. zł 
do 3 tys. zł). Radny uważa, że jeśli te informację okażą się prawdziwe, to należałoby również 
rozważyć wycofanie się naszej gminy z partycypacji w kosztach zakupu tego samochodu, 
w myśl zasady „albo wszyscy, albo nikt” (w budżecie na ten cel zostało przeznaczone 26 tys. 
zł). 

Radny Krzysztof Madejski zapytał, co zostało poczynione w kwestii usuwania szkód po 
Rajdzie Barbórki i poprosił o udzielenie takiego wyjaśnienia na sesji Rady. 

 

 

 

 

 
Na tym protokół zakończono.  
Protokołowała podinspektor ds. obsługi Rady Gminy 
Aneta Sikora. 


